
Begroting 2022 gemeente Gorinchem 

Donderdag 4 november 2021 werd de gemeentelijke begroting                    
in de gemeenteraad behandeld. Het gaat om een totaal van ruim         
145 miljoen euro.  

De schulden van de gemeente in 2025 hard gestegen zijn ten opzichte van nu. Als VVD vinden 
we dat onverantwoord, omdat de schuld per hoofd van de bevolking in Gorinchem al ruim 
boven het gemiddelde ligt. 

De VVD punten in deze begroting spitsten zich toe op wonen, bereikbaarheid, energietransitie 
en de financiële situatie.  

Inleiding  

Negen programma’s in deze begroting.  

Maar waar liggen nu de prioriteiten voor de aankomende jaren?  

Ik noem een viertal pijlers die wat de VVD betreft belangrijk zijn voor een stabiele 
stadsontwikkeling. We staan daarin wat ons betreft op een kruispunt. In hoeverre blijven we 
plannen bedenken of gaan we nu ook echt meer over tot de uitvoering?  

Voordat ik op deze vier pijlers in ga; voor ons staat goede communicatie en 
verwachtingsmanagement centraal. Wees zo veel mogelijk helder daarin. Dat gebeurt naar 
onze mening nog onvoldoende, waardoor er te vaak onduidelijkheid ontstaat in waar we staan 
of wat het plan is. Daarbij is besluiteloosheid ook een gevoel dat bij ons overheerst.  
Als voorbeeld De Nieuwe Doelen: Het plan omtrent De Nieuwe Doelen is het enige 
formatieproces dat langer duurt dan de formatie van het nieuwe kabinet.  

We zijn nu bijna 4 jaar verder in deze ronde. En waar staan we; we gaan e.e.a. alsnog 
Europees uitbesteden. Blijkbaar is dat dan toch de enige weg naar Rome.  

1. Het wonen, werken en leven in Gorinchem  

VVD-Gorinchem wil dat Gorinchem een aantrekkelijke stad is om te wonen en te leven. We 
hebben een mooie historische binnenstad en wonen in een prachtig landschap met veel water. 
We lezen in deze begroting dat we er voor jong en oud willen zijn. Helemaal goed wat de VVD 
betreft.  

Maar er heerst woningnood. Als het college een straatnaambordje voor onze verzetsheld 
Richard Navest nog niet eens voor elkaar krijgt, hoe gaan we dan de wooncrisis oplossen? 
Een beetje flauw wellicht, want het straatnaambordje voor de heer Navest is immers wel 
toegezegd en daar zijn wij blij mee.  

Laten we vooral blijven werken aan structurele oplossingen voor de lange termijn. Zet 
daarbij in op het bouwen van meer huizen, het ombouwen van het bedrijventerrein aan de 
Lingeoevers naar een fijne woonomgeving en het ombouwen van leegstaande kantoren 
naar woningen. En zet daarbij ook in op starters en jongeren. Specifiek ook omtrent de 
jongeren; laten we blijven kijken wat we nog meer voor ze kunnen doen.  

Zorg voor genoeg activiteiten (misschien een keer wat anders dan een graffiti workshop) en 
speelruimte voor deze doelgroep. En zeg nou eerlijk; een kermis dicht op zondag is niet meer 
van deze tijd.  

VVD-Gorinchem wil dat iedereen in Gorinchem veilig is op straat, op school en in zijn eigen 
huis. Voor ons is en blijft dit dan een speerpunt. Haak aan waar je kan in regionaal verband 



en pas daarnaast maatregelen toe die specifiek op Gorinchem van toepassing zijn.  
Tijdelijke mobiele camera inzet lijkt daarbij een sterk middel voor Gorinchem. En laten we onze 
inwoners waar mogelijk alert houden op mogelijke gevaren van onveiligheid.  
Voor wat cultuur betreft wil VVD-Gorinchem de initiatieven laten bloeien. De kunsten in 
Gorinchem verdienen een cultuurfonds waaruit goede initiatieven op het gebied van kunst 
kunnen worden gefinancierd. VVD-Gorinchem laat graag de private initiatieven bloeien. Dat 
geldt voor de podiumkunsten maar ook voor alle andere vormen van kunst. Cultuur is namelijk 
veel meer dan een podium.  
 
Om de begraafplaatsen kostendekkend te maken wordt een tariefsverhoging op 
begraafrechten van 10% voorgesteld in 2022 en 2023. 10%! Dat lijkt ons niet redelijk. Daarom 
dienen wij samen met de fractie van CU/SGP een motie in. En hoe zit het dan met de 
mogelijkheid van onze inwoners om grafrechten van anderen over te nemen? Naar ons weten 
is deze mogelijkheid er wel, maar wordt deze nog niet helder gecommuniceerd op bijvoorbeeld 
de verlengbrief en website.  

2. De bereikbaarheid en infrastructuur van Gorinchem  

Wat ons betreft echt onderbelicht in deze begroting. Voor de VVD staat dit boven aan onze 
lijst; een vlotte en veilige doorstroom binnen de gemeente, de verkeersstromen tussen 
oost en west, verkeersveiligheid en de bereikbaarheid van de binnenstad en de 
belangrijkste plekken waar veel mensen en goederen naar toe gaan. Er zijn daarin nog zoveel 
verbeterpunten.  
2021 gaat de boeken in als het jaar van de 1e spontane truckersrun dwars door Gorinchem. 
De A15 was afgesloten en de enige omleidingsroute bleek dwars door de stad te zijn. En wat 
is dan de eerste zin op dit programma – de melding dat bewoners, ondernemers en bezoekers 
tevreden zijn over de bereikbaarheid. Bij ons zijn andere geluiden bekend.  

En wat schetst ook onze verbazing; de rondweg noord – waar notabene nog een motie voor 
is aangenomen – staat niet bij de prioriteiten. Dan sla je de plank wat ons betreft flink mis. Dan 
nog iets over verkeersveiligheid. We vernemen vanuit diverse hoeken dat hardrijden in de 
woonwijken toch een probleem blijft.  

Op de fiets is de gehele stad goed te bereiken, maar op de hoofdwegen is het vooral in de 
spitsuren erg druk en is de situatie niet overal veilig. Drukke wegen en smalle rijbanen voor 
veel fietsers en autoverkeer tezamen. Dat kan veiliger, zeker met oog op de vele scholieren 
die hier gebruik van (gaan) maken. Ook met het oog op de verhuizing van scholen naar andere 
locaties. Anders zijn onze scholieren straks onderweg, maar blijft de juiste infrastructuur voor 
ze achterwege.  
En de elektrische fiets; die zorgt ervoor dat meer ouderen en forenzen op de fiets stappen. Dit 
vraagt van ons als gemeente om meer aandacht te geven aan de veiligheid op de fietspaden. 
We willen brede goede fietspaden voor de verbindingen in de stad, ook voor de nieuwe 
snelfietsen en in het kader van oost-west verbinding. Laten we daarbij ook mensen en fietsers 
met beperkingen niet vergeten.  
De fietsersbond heeft recent een rapport uitgebracht met suggesties voor deze doelgroep. 
Daarvoor heeft de VVD een motie opgesteld: Fietsbereikbaarheid voor iedereen.  

3. De financiële positie van Gorinchem 

De gemeentelijke financiën staan de laatste jaren onder druk. De financiële positie van 
Gorinchem blijft een grote zorg. De VVD constateert dat er veel geschuif met gelden 
plaatsvindt en dat er grote projecten bedacht zijn, zonder gefaseerde aanpak, die straks tot 
nog meer schulden gaan leiden. Daar zitten risico’s aan want grote projecten leiden maar al 



te vaak tot kostenoverschrijdingen. Kortom in de gemeentelijke financiën zitten (te) grote 
onzekerheden. Dat vindt VVD-Gorinchem onverantwoord.  

Als stad gaan we naar een schuld van 167 miljoen. Per inwoner nu bijna 4.000 euro, een stuk 
hoger dan het Nederlandse gemiddelde. Wij willen duurzame overheidsfinanciën om te zorgen 
dat de volgende generaties Gorcummers niet opgezadeld zitten met de schulden die we nu 
maken. Wij vinden dat de financiële situatie van de gemeente verstevigd moet worden én dat 
er genoeg vermogen wordt aangehouden om de lasten voor de inwoners laag te houden.  

4. Hoe Gorinchem de energietransitie doormaakt 

De ontwikkelingen gaan snel. We hebben daarbij recent nog gesproken over 
verantwoordingskaders in plaats van toetsingskaders. Dit lijkt ons de goede weg, waarbij je 
met elkaar ook een breed perspectief kan houden. Wat ons betreft biedt de regio genoeg 
kansen om door middel van zonne-energie de doelstellingen te halen.  

Laten we in dit kader vooral doorpakken hierop. Bekijk e.e.a. meer in een geheel en zet vooral 
in waar we goed in zijn. En voor wat betreft de plannen bij de Grote Haar. Hoe staat het daar 
nu mee? Waar staan we en hoe haalbaar gaan de windmolens zijn? Moet dit traject niet 
Europees worden aanbesteed? 

Dan zijn er zijn ook nog andere zaken die ons allemaal aangaan; het groen en het 
afvalbeleid. Voor wat betreft het groen; in Gorinchem is er een goede gewoonte dat dat iedere 
verwijderde boom een boom terug moet komen. Het tempo waarop wij onze bomen rooien ligt 
zo hoog, dat wij ons afvragen of Gorinchem zich aan deze afspraak houdt. Klein voorbeeld; in 
de Lingewijk worden 64 woningen neergezet op een plek waar veel grote bomen stonden. 
Waar in Gorinchem zijn deze teruggeplaatst?  

Voor wat betreft het afvalbeleid. We gaan we dus nu naar een oplossing met pasjes en diftar, 
waar we het grootste probleem, de bijplaatsingen, niet mee oplossen en vermoedelijk zelfs 
versterken. Dit laatste, en dat geldt overigens voor meer punten, is overigens geen verwijt – 
een beter milieu begint wat ons betreft ook onszelf.  

De VVD gaat voor een schone leefbare stad, financieel gezond en waar duurzaamheid 
en bereikbaarheid hoog in het vaandel staat.  

Hartelijk dank voor de aandacht. 


